
Referat – Skolebestyrelsesmøde, Skoledistrikt Vest 

3. maj 2016 - Kl. 19:00 til 22:00 – Heldagsskolen 

 
Fraværende: Anja,  

 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Herunder prioritering af dagsordenens punkter. 

Dagsorden godkendt med ændringer. 

2. Håndtering af henvendelser 

Et medlem af bestyrelsen ønsker en drøftelse af hvordan 
henvendelser fra forældre og medarbejdere til 

formanden/bestyrelsen håndteres fremadrettet. 

Henvendelser til bestyrelsen, hvor hele 

bestyrelsen er modtager sendes til alle 
medlemmer. 

 

Når forældre henvender sig til 
medlemmer af skolebestyrelsen skal de 

omdirigeres til ledelsen.  

3. Anvendelse af ekstraordinære midler 

I forbindelse med udmelding af budgetrammerne for 2017 fik 

Børne- og Ungdomsudvalget tilført 10 mio. kr. til kvalitetsløft på 
dagtilbud og skoleområdet, heraf 7.4 mio til skoleområdet.  

 
Af de midler der tilfalder Distrikt vest, som ikke er øremærket 

specifikke områder eller tiltag, bedes bestyrelsen drøfte hvilke 
områder der bør prioriteres. Det konkrete beløb oplyses på mødet.  

 

Ledelsens oplæg er, at midlerne anvendes til mere optimal 
holddannelse. Per vil kort redegøre herfor. 

Distriktet tildeles 340.000 kr.  

 
Der bliver drøftet: 

 Forbedring af udemiljøer 

 Forbedring af inde miljøer 

 Forbedring af legearealer 

 Udendørs læringsmiljøer 

 Hardware 

 Holddeling 7. årgang 

 Teamsamarbejde 

 

Hvis de 340.000 kr. skal omsættes til 
personale skal det være i næste uge. 

4. Orientering vedr. 2-sproget elever pr. august 2016 

Per vil orientere omkring de forandringer der sker i forbindelse med 

etableringen af et modtage-center. Vedlagt som bilag er ligeledes 
en bekymringsskrivelse af en lærer på Bangsbostrand Skoleafd.  

 

Bestyrelsen bedes overveje hvorvidt orienteringen og skrivelsen 
evt. giver anledning til at stille spørgsmål til politikerne ifm 

dialogmøde – se punkt 8 på dagsordenen.  

PH orienterer. Orientering taget til 
efterretning.  

 
Bestyrelsen ønsker at stille spørgsmål på 

dialogmødet bl.a. om: 

 

 Bosætningspolitik 

 Udfordringer omkring den fysiske 
ramme på Bangsbostrand 

 Fordelingen af to-sproget elever 

er ujævn i kommunen 

 Manglende begrundelse for 
placering af Modtagercentret i 

Distrikt Vest 

5. Høringssvar vedr. ”Handleplan for omlægning af 
tilbud ”Fritidscentre og Ungdomsskolen” 

Per giver en kort orientering omkring indholdet i tilbuddene, og 
distrikt vest udnyttelse af disse. Deadline for høringssvar er 6. maj.  

 
Høringsmaterialet, der tidligere er udsendt, drøftes og der 

nedsættes en arbejdsgruppe til formuleringen af svaret. 

Udsat 

6. Nyt fra elevrådet 

Elevrådsrepræsentanterne orienterer fra elevrådene. 

Udsat 



7. Opfølgning på organisering af indskolingen, og 
herunder princip for klassedannelse ved overgang 
fra AI til 3. klasse 

Som opfølgning på det ekstraordinære møde d. 21. april hvor 
ledelsen orienterede om de planlagte ændringer i organiseringen af 

indskolingen, drøftes:  
- bestyrelsens holdning til klassedannelse af årgang 08 

- de fysiske rammer for indskolingen 

 
Oplæg til princip for klassedannelse fra AI til 3. kl. 

eftersendes/omdeles på mødes såfremt arbejdsgruppen er færdige. 

Arbejdsgruppen har ladet sig inspirere af 
princippet for overgangen fra 6.-7. klasse 

(Gærum/Bangsbo). 
 

Problematikken er at nuværende 1. klasse 

har været ”udsat” for holddeling flere 
gange siden deres skolestart i 0. kl.  

 
PH fremlægger organiseringen for 

bestyrelsen, som deles rundt som bilag.  

 
Ledelsen melder strukturen ud med det 

forbehold, at der kan forekomme 
ændringer ifm. dannelse af 3. klasse 

årgang 09/10. 
 

Forvaltningen involveres i 

kommunikationen og skolen følger op 
med et forældremøde. 

 
Arbejdsgruppen færdiggør princippet til 

endelig godkendelse.  

 
Bestyrelsen er bekymret for 

holdstørrelsen på gruppeniveau op til 30 
elever og én voksen.  

 
I gruppen skal eleverne være i halvdelen 

af tiden med én voksen. 6 klokketimer om 

ugen.   
 

I 8 klokketimer om ugen vil der være ca. 
12 elever på hvert farvehold. 

 

I idræt er alle eleverne sammen. 
 

Drøftelse vedr. den fysiske ramme: 
 

Bestyrelsen er inviteret til dialog med 

direktøren for området.  
 

Ejendomscentret er i gang med at regne 
på om ombygningen kan laves for 

300.000 kr.  
 

Bestyrelsen arbejder videre med at 

kontakte forvaltningen og beskrive 
udfordringerne. Der nedsættes en 

arbejdsgruppe, som består af Lars, Peter, 
Brian, Carsten, Henriette og PH. PH 

sender orientering ud om det 

undersøgende arbejde, som 
Ejendomscentret er i gang med.  

8. Værdigrundlag 

Drøftelse af den videre proces, herunder inddragelse af 

medarbejdere. 

Udsat 

9. Drøftelse af spørgsmål til dialogmøde Udsat 



Torsdag den 19. maj 2015 kl. 19.00 – 21.30. Dialogmødet har 
fokus på de budgetmæssige udfordringer og dilemmaer. Eventuelle 

spørgsmål af politisk karakter til Børne- og Ungdomsudvalget 
sendes senest den 9. maj. 

Lars og Per er tilmeldt. 

10.  Ansøgning om mulighed for karaktergivning på 7. 
klassetrin 

Som opfølgning fra tidligere møde. Ledelsen + forvaltningen har 
undersøgt muligheden for at søge dispensation for karaktergivning 

på 7. klassetrin. Bestyrelsen bedes drøfte hvorvidt vi skal ansøge 

om dette. Se bilag med beskrivelse af proces. 

Der arbejdes videre med forslaget. 

11. Økonomi og budget – orientering 

Per orienterer om status på skolens økonomi. 

Udsat 

12. Prioritering af punkter til næste møde Udsat  

13. Evt. Der etableres en madordning ml. 
Ravnshøj og Bangsbostrand 

Skoleafdeling. Projektafdelingen bliver 

ansvarlig for transporten. Ordningen kører 
frem til sommer.  

 
 

Punkter, der afventer behandling 

- Orientering om erhvervsplaymakeren og brobygning. Erhvervsplaymakeren starter 1/5. 
- Madtilbud til Bangsbostrand (og evt. Gærum) fra Ravnshøj. 

- Udarbejdelse af Sundhedsprincip. Vigtig forudsætning for god undervisning. 
- Redegørelse for UU – hvordan gør vi? Og hvordan gør andre? 

 

 

 

Medlemmer af bestyrelsen 

Lars Sørensen, Gærum skoleafdeling 

Mette Neist, Heldagsskolen 

Henriette Hartvig, Ravnshøj skoleafdeling 
Karina Svensen, Ravnshøj skoleafdeling 

Anja Svendsen, Gærum skoleafdeling 
Kåre Venø Olesen, Bangsbostrand skoleafdeling 

Annette Giversen, Bangsbostrand skoleafdeling 
Marianne Bøgh, Bangsbostrand skoleafdeling 

Peter Aaby Larsen, Bangsbostrand skoleafdeling 

Dorthe Norman Andersen, Ravnshøj skoleafdeling 
Carsten Kassow, Bangsbostrand skoleafdeling 

Brian Sleimann Thomsen (rep. for erhvervslivet) 
Mette Koop (rep. for foreningslivet) 

Henry Carlsen, Ravnshøj skoleafdeling (medarbejderrep.) 

Tina Thomsen, Bangsbostrand skoleafdeling (medarbejderrep.) 
Emma, Ravnshøj skoleafd. (elevrep.) 

Maise Kristiansen, Bangsbostrand skoleafdeling (elevrep.) 
Lars Lundgren, Heldagsskolen (afdelingsleder) 

Per Hesthaven, Distriktsleder 


